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1. Paní zubařku MUDr. Markétu Mudrovou budeme muset navrhnout na svatořečení, protože se už mnoho let trpělivě snaží 
spravovat klientům zuby a nezlobí se na ně, že často se svými zuby zanedbávají i svůj život. Z Martina, který svůj výtvarný talent 
nezapře a krásně vytváří malované svíčky, by se mohl stát i úspěšný tanečník. Kroků vzad je sice zatím více než vpřed, ale pořád 
se snaží... tak uvidíme. 2. Z Lászla by se mohl brzo stát taneční mistr, protože i Karel často dělá více kroků vzad než vpřed, ale 
vedle nás nabírá celou řadu zkušeností, které by ho jednou mohly přivést na správnou cestu. 3. A do třetice Marek vedle Michaely 
Slabé v hotelu Hilton. Jak myslíte, že to dopadlo? Jednoduše, napoprvé to nevyšlo, ale Míša od nás v tomto roce zřejmě dostane 
výuční list za pomáhání „dětem ulice“, i když to s klienty vůbec nemá snadné... 4. Mário v hotelu Hilton začíná u nádobí, ale pilně 
se učí anglicky, aby u mytí nezůstal. Před Štědrým dnem se spolu s Lászlem vyfotil s generálním ředitelem hotelů Hilton panem 
Michaelem Speckingem, který osobně obsluhoval klienty a každému z nich přislíbil pomoc, rozhodnou-li se začít nový život...
Vážená paní. Vážený pane. prosíme Vás, podpořte nás. Projekt Šance, to je hlavně smysluplná a účinná pomoc pro ty, co ji potřebují. I když klientům, českým  

„dětem ulice“, umíme pomoci s oblečením a jídlem, je naší hlavní prioritou stabilizovat je a pomoci jim, aby změnili svůj život, našli si práci, bydlení  
a mohli si jednou sami vytvořit fungující RODINU. 

Chcete-li nám pomoci s odměnami pro klienty za práci v Domě Šance: 107-1850570207/0100 
Děkujeme Vám. 

Z úsporných důvodů si prosím případné potvrzení o daru vyžádejte na tel.: 721 270 250, nebo stačí napsat na info@sance.info.

Co se nám podařilo? Co se nepodařilo a o co dále usilujeme? Někdy to vypadá, 
že s pomocí rodiny Projektu Šance, tedy i s Vaší, vážená paní, vážený pane, 
dokážeme zázraky, a za těch 20 let jich László zažil už celou řadu, ale zázraky 
to vlastně nejsou. My, kteří dlouhodobě sledujeme Lászlovu práci, už dlouhé 
roky víme, z čeho se ten Lászlův zázrak skládá. Je to jeho trpělivá, neúnavná 
práce, mnohdy vypadá jako nikdy nekončící, kdy kousek po kousku, milimetr 
za milimetrem vede jednotlivé klienty k jejich štěstí, úspěchu, k vlastní rodině. 
My, kteří potom připravujeme informační dopisy, Vám do červnového dáme 

fotku z dílny Domu Šance, do zářijového fotku z brigády, například z některého z hotelů Hilton, 
a v prosincovém najdete klienta, jak po letech neštěstí, omylů a trápení uspěl a po krůčcích dokáže 
vést už samostatně svůj život k naplnění. Co se děje mezi tím, vidí ale jen málokdo, a i když my jsme 
u toho a těšíme se na službu u klientů, takovou trpělivost jako László nemáme. 
Není to ale jen o trpělivosti. Představte si, že se snažíte někomu pomoci, a už ani nečekáte, že uspěje, 
i když pro jeho úspěch děláte maximum. Představte si, že když už se to podaří a klienti uspějí, otočí 
se k Vám zády nebo Vás začnou pomlouvat. Jsou to věci, které život prostě přináší. Vedle toho musí 
László zvládat i to, že jedna příležitost zpravidla nestačí. Často se nám stane, že se s naší pomocí 
klienti vypracují, ale pak se jim zatočí hlava z úspěchu, spadnou a Lászlova práce s nimi začíná 
nanovo. Tak se stalo, že Martin na konci roku neustál pracovní tlak v hotelu Corinthia Towers 
a nechal se vyhodit. Dnes toho lituje. Lucce se zatočila hlava a odjela do Bulharska za svojí láskou 
a novým životem. Nakonec byla ráda, že se dokázala vrátit, ale do očí se Lászlovi raději nedívá. 
Petr, kterému se splnil sen, že bude pracovat se zvířaty, svoji příležitost také nezvládl, a i když nerad, 
odešel z útulku, kde pomáhal, nu a Mário jako správný puberťák sní dál svůj nereálný sen o životě... 
Na druhé straně jsou však ti, kteří svoji příležitost zvládli, dokázali ji uchopit a jsou šťastní, že se jim 
daří. A i po letech na nás klienti myslí, třeba jako Pepa F., který nám napsal do e-mailu: Ahoj, zdravím 
z Jeseníku, děkuji za otevření očí, mám vás rád. 



Rok 2015 je pro nás historický. Už 20 let se László snaží pomáhat „dětem ulice“, a to začínal jako dobrovolník s igelitkou 
na ulici. Dnes Projekt Šance nabízí své služby ve streetcentru na Praze 1 i v Domě Šance na Praze 10 a za tu dobu László 
pomohl stovkám mladých lidí, kteří hledali pomoc, podporu a útěchu. Někomu stačilo promluvit si, aby pochopil, že i když 
na něj vlastní rodiče nemají čas, pracují právě kvůli němu, aby se měl dobře. Pro jiné se ulice stala jen krátkou epizodou, když 
nezvládli nějaký důležitý životní moment, a po krátké pomoci šli dál svou cestou. Jiným, zvláště těm, kteří absolvovali ústavní 
výchovu, se stala ulice osudem. Bez sociálních, životních i pracovních zkušeností a bez vzdělání nebyli schopni uplatnit se, 
vytvořit si rodinu. Především těm je naše pomoc určena, aby nezůstávali opuštění, sami a na ulici. Pokud chtějí, stáváme 
se jim rodinou, neboť tu vlastní často ani neznají, a vedle bydlení jim pomáháme s prvními pracovními zkušenostmi (dílna 
Domu Šance), s brigádami (hotely Hilton, Corinthia Towers, hotel Expo, personální agentura Manpower, AB facitliti) nebo 
s prací na hlavní pracovní úvazek, vytrvají-li ve snaze změnit svůj život. Bez podpory Vás, kteří nám pomáháte, bychom to ale 
nedokázali. Děkujeme Vám. 
Ve spolupráci se společností CETELEM ČR připravujeme za podpory Obecního domu v Praze benefiční koncert, kde 
bychom chtěli zúročit mimo jiné i naše kontakty s umělci, kteří nás dlouhá léta nezištně podporují a pomáhají nám v našem 
poslání. Koncert, který se uskuteční 30. září 2015, jsme nazvali HVĚZDY PRO DĚTI ULICE. Záštitu nad ním převzali: 
Ing. Andrej Babiš, ministr financí, Ing. Oldřich Lomecký, starosta městské části Praha 1, a Jeho Excelence pan Tibor Pető, 
mimořádný a zplnomocněný velvyslanec Maďarska. 
Rok 2015 začíná, vážená paní, vážený pane, a nám nezbývá než doufat, že se nám podaří opět pomoci dalším mladým 
lidem, kteří hledají pomoc a nechtějí zůstat na ulici a nechtějí žít u popelnic. Naše dveře jim jsou a vždy budou otevřeny, 
a přitom si dovolujeme doufat i ve Vaši laskavou podporu a pomoc. Využíváme ji především na odměny pro klienty 
za práci, z nichž si pak sami hradí hlavně bydlení a stravu. Dílna Domu Šance je plná a snad Vás budeme moci v tomto roce 
informovat o dalších úspěších a pozitivně ovlivněných osudech českých „dětí ulice“. 

Děkujeme Vám.

S úctou zdraví za tým Projektu Šance 
autoři dopisu a  László Sümegh, 
  koordinátor

1. Z fotky to vypadá, že László paní Šárce De Jong, presidentce The International Women’s Association of Prague, něco zpívá. 
Pravda ale je, že v restauraci Žofín Garden společnosti Zátiší se uskutečnilo slavnostní předání poloviny výtěžku charitativního 
bazaru, který IWAP pro Projekt Šance pořádal. 2. Koho Lászlovi na fotce imituje Petr Jablonský, prozradit nemůžeme, ale 
snad nebude vadit, když řekneme, že paní Halina by radost neměla. Ve studiích POKROK točil Petr audio klip pro mediální 
partnery Projektu Šance na motivy medvídků, kteří se potkali u Kolína. 3. A ještě jednou charitativní bazar IWAP, tentokrát 
přímo z hotelu InterContinental s jednou z našich dlouholetých podporovatelek paní Karin Genton-L’Epée, která pomáhala při 
rekonstrukci streetcentra s realizací benefičního večera a pro klienty Projektu Šance pomáhá se zajišťováním akutních potřeb, 
včetně spodního prádla. Lászlovu asistentovi Pavlovi se tentokrát nepodařilo před panem fotografem utéct. 
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